
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Püspökladány Város Önkormányzatának 
Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság 

 
 

2009. február 16-i ülésének 
jegyzőkönyve 

 
 

 
1/2009.  (II. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság határozata 

A bizottság támogatja a Püspökladányi Városüzemeltető és Vízszolgáltató 
tájékoztatója alapján a piaci helypénzem és mázsálási díjak emelését. 

 
2/2009. (II. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság határozata 

A bizottság támogatja az önkormányzat 2009. évi költségvetési rendelet-
tervezetét. 

 
3/2009. (II. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság határozata 

A soron következő ülésén, előzetes egyeztetések után részletes határozati 
javaslattal, új előterjesztésként tárgyalja az állatok tartásáról szóló 9/1998. (IV. 
29.) rendeletének módosítását. 

 
4/ 2009. (II. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság határozata 

A fás szárú növények védelméről szóló 346/2008. (XII. 30.) Korm. rendelettel 
kapcsolatban a bizottság úgy határozott, hogy a bizottság előtt ismertetett 
módon történjen az E-ON által meghatározott fák kivágása, és a 
hasznosításukról később döntenek. 

 
5/2009. (II. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság határozata 

A bizottság javasolja a 2646/15 hrsz-ú terület a „Zöld sziget” Egyesület részére 
ingyenes használatba kerüljön 10 éves időtartamra, sport és szabadidős 
tevékenység végzésére. 
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Jegyzőkönyv 
 
 
Készült: 2009. február 16-án a Püspökladányi Polgármesteri Hivatal 

Környezetvédelmi Bizottságának ülésén 
 
 
 
Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerinti bizottsági tagok 
    

továbbá: Kürthy Ferencné – városgazdálkodási irodavezető 
Tóth Erzsébet – Püspökladányi Városüzemeltető KFT ügyvezető 

igazgató 
   Jeney Tibor – városfejlesztési irodavezető 

Károlyi Zoltán – ügyintéző 
Nagy Julianna – jegyzőkönyv-vezető 

 
 
 
Napirendek: 
 

1) Előterjesztés az önkormányzat 2009. évi költségvetési rendelet tervezetére 
 

2) Előterjesztés Püspökladány Város Önkormányzat Képviselő-testületének az 
állatok tartásáról szóló 9/1998. (IV. 29.) rendelete módosításával kapcsolatos 
állásfoglalás kérésről 
 

3) A Püspökladányi Városüzemeltető és Vízszolgáltató KFT tájékoztatója a piaci 
helypénzek és mázsálási díjak emeléséről 
 

4) Különfélék [tájékoztató a fás szárú növények védelméről szóló 346/2008. (XII. 
30.) Korm. rendelettel kapcsolatos feladatokról] 
 
 

 

 
Makai Lajos a bizottság elnöke megnyitja az ülést, köszönti a jelenlévőket, a 
bizottsági tagok közül 1 fő igazoltan távol tartózkodik, a bizottság határozatképes. A 
megjelenteket tájékoztatja a napirendi pontokról, kéri, hogy a 3. napirendi pont 
kerüljön először tárgyalásra, illetve a különfélék között tárgyalásra kerüljön a 
2646/15 hrsz-ú terület a „Zöld sziget” Egyesület használatába adása.  
 
A bizottság 6 igen szavazattal elfogadja a napirendi pontok tárgyalását. 
 
 
A Püspökladányi Városüzemeltető és Vízszolgáltató Kft tájékoztatója a piaci 
helypénzek és mázsálási díjak emeléséről. 
 
Makai Lajos: Tárgyalásra kerül a Városüzemeltető KFT piaci helypénzeinek és 
mázsálási díjainak emelése. Kérem a bizottsági tagokat, akinek kérdése véleménye 
van, az jelezze. 
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Tóth László: Mire vonatkozik a 0-35%-ig terjedő emelés? 
 
Tóth Erzsébet: Korábban megkülönbeztettünk helyi és vidéki kereskedőket. a helyi 
kereskedőket előnyben részesítettük, most ezt eltöröltük. A helyi kereskedők 
helypénzeit emeltük, de még így is alacsonyabb, mint a környező települések 
helypénzei. Az áremelés mértéke átlagosan 15%-os. 
 
Tóth László: A környező településeken is megkülönböztetik a helyi és vidéki 
kereskedőket? 
 
(megérkezik Kardos István alpolgármester úr) 
 
Bíró László: Éves szinten mennyi árbevételt jelent az emelés? Nincsenek az 
előterjesztésben összegek feltüntetve. Javaslom, tegyünk különbséget a helyi és 
vidéki kereskedők között, illetve a bérleti díjak összege érje el a környező települések 
bérleti díjának összegét. 
 
Tóth Erzsébet: Eddig nem volt gyakorlat, hogy a korábbi évek árait is feltüntessük. 
Az emelés 10 milliós bevételt jelent éves szinten, kevesebb az árus, de a bevételt 
tartani kell. A vidéki kereskedők nagyobb számban vannak. A helyi kereskedőket 
nem sújtja a pár forintos emelés. A szinten tartás a tét. Az állatvásárnál 
csökkentettük az árakat, csak a mérlegelés díját emeltük. 
 
Tóth László: Tartok attól, hogy veszélybe kerül a 10 milliós bevétel. 
 
Makai Lajos: Kérem a bizottsági tagokat, hogy, szavazzunk a piaci helypénzek és 
mázsálási díjak emelésével kapcsolatban. 
 
A bizottság 6 igen szavazattal támogatja a helypénzek és a mázsálási díjak emelését. 
 
1/2009. (II. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság határozata 
 

A bizottság támogatja a Püspökladányi Városüzemeltető és Vízszolgáltató 
KFT tájékoztatója által a piaci helypénzek és mázsálási díjak emelését. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Tóth Erzsébet – ügyvezető igazgató 

 
 
Előterjesztés az önkormányzat 2009. évi költségvetési rendelet tervezetére. 
 
Kürthy Ferencné: Több, mint 4,5 milliárd forintos költségvetést terjesztünk a 
testület elé. Ebből az összegből 1,5 milliárd forint a beruházások fedezetére kerül, 
mely 14 db. Annak ellenére, hogy jelentős összegű a beruházásunk, ezért nem 
tekinthető magasnak a 46 millió forintos fejlesztési hiány. Ebben az összegben 20 
millió forintos pályázati alap is szerepel, melynek szerepe, hogy, ha 2009. évben a 
képviselő-testület eldönti, hogy milyen pályázatokat akar benyújtani, akkor már 
meg van a saját forrás. Tapasztalatunk, hogy az EU-s pályázatok önerője alacsony.  
A beruházásoknál jelenik meg az önkormányzat adósságállománya. 2005-ben vett 
fel az önkormányzat 200 millió forint hitelt a Petritelepi szennyvízvezeték-hálózat 
kiépítésére, ebből 46 millió forint útfelújításra kell. 2008. évben döntött az 
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képviselő-testület 300 millió forintos útberuházási hitel felvételére. Mindezek 
kamata 0,7%, az adósságszolgálatunk az 1%-or sem éri el. 
Áttérve a működési költségvetésre, itt is megjelenik 120 millió forintos hiány, tavaly 
86 millió forint volt. Ez a hiány, mennyi lesz évvégére, függ attól, hogy, ha a 
Pénzügyminisztériumtól kijön a pályázati kiírás, lehet ÖNHIKI-re pályázni, illetve 
lehet pályázni a működési hiány finanszírozására is. Ezek után kell az 
önkormányzatnak dönteni, kell-e működési hitelt felvenni.  
 
Tóth László: Milyen döntése lesz a Kormánynak? Hogyan fog ez ránk hatni? 
 
Fazekas Sándor: A tervezett telkek eladásával lenne néhány gondolatom. A Petőfi 
u. 11. sz. alatti telek az iskola működését kell, hogy segítse. Problémát jelent a 
szabadtéri tornaóra, kevés a hely. Az Árpád u. 64. sz. alatti telek pontos helyét 
szeretném megtudni. 
 
Kürthy Ferencné: Még korai lenne bármilyen pénzügyi következtetést levonni, 
illetve számításokat végezni a mai kormányfő bejelentése után. Ez egy hosszú 
folyamat. A tervezet szerint bevezetésük 2009. július 1-jétől fog megtörténni. Jelen 
költségvetés megállja a helyét, hiszen a most élő költségvetési törvény alapján került 
összeállításra. Miután megszületnek a törvénymódosítások, új számításokat fogunk 
végezni.  
A telekértékesítéssel kapcsolatban, lehet, hogy szükség lenne valamilyen 
tornaszobára, de csökken a gyerekek létszáma, szabadulnak fel termek. Az Árpád 
úti telek már tavaly is az eladó ingatlanok között is szerepelt. Érdeklődő volt, de 
sokallták az árat. Lehet, hogy a Városüzemeltető Kft pályáztatni fogja, és 
igazodnunk kell a keresleti árakhoz. Ez a telek teljesen közművesített, ipari terület. 
 
Jeney Tibor: MÉH teleppel szembeni terület. A Hamvas-Sárréti Társulat 
betonelemeket tárol itt. 
 
Fazekas Sándor: Nem épületek építésére gondoltam. Iskola mellett van, hosszú 
távon gondolkozva, meg kellene tartani a területet. 
 
Makai Lajos: Köszönöm a városgazdálkodási iroda kollégáinak munkáját. Kérdés, 
vélemény? Ha nincs, kérem, szavazzunk. 
 
6 igen szavazattal a bizottság elfogadja a 2009. évi költségvetést. 
 
 
2/2009. (II. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság határozata 
 

A Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság elfogadja az 
önkormányzat 2009. évi költségvetési rendelet tervezetét. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Arnóth Sándor – polgármester 

 
Kürthy Ferencné, Tóth Erzsébet, Jeney Tibor távozik az ülésről. 
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Előterjesztés Püspökladány Város Önkormányzat képviselő-testületének az 
állatok tartásáról szóló 9/1998. (IV. 29.) rendelete módosításával 
kapcsolatos állásfoglalás kérésről. 
 
Károlyi Zoltán: Lakossági panaszok alapján kérjük a rendelet módosítását. Egyes 
hobby-kertek tulajdonosai nagyobb számban foglalkoznak állattartással. Ezek 
általában külterületen helyezkednek, de vannak olyan kertek, amelyek a kül- és 
belterület határán vannak. Ezek esetlegesen külön övezetbe sorolásával meg kellene 
határozni az állatok létszámát, illetve állattartás körülményeit. Vagy pedig a 
jelenlegi érvényben lévő jogszabályban a külterületre vonatkozó rendelkezések 
alkalmazása zártkertekre, mert elhelyezkedésük alapján külterületeknek lehet 
tekinteni. 
 
Dombi Imréné: Mik voltak a problémák? Sok állatot tartanak? 
 
Károlyi Zoltán: Személyes ellenségeskedés áll fönn. Valamennyi állatot lehet 
tartani, de szabályozni kell az állatok létszámát, melyet akár a Rendezési tervben is 
fel kellene tüntetni. 
 
Bihari Imre: Külföldön összetartozik az állattartás a mezőgazdasággal. Miért nem 
lehet itt is úgy tartani az állatokat, hiszen mezőváros vagyunk. 
 
Fazekas Sándor: A régi zártkertek fokozatosan elhanyagolttá válnak. Ott kellene, 
ha lehetséges, nagyobb számban állatot tartani, megfelelő szabályok betartásával. 
 
Bíró László: Mennyire határidős ennek a problémának a megoldása? Ezzel 
komolyan kell foglalkozni.  
 
Tóth László: Egy új övezetet kellene kialakítani, és ide szabályozni az állattartást. 
 
Bíró László: Javaslom, hogy a következő bizottsági ülésen döntsünk, addig 
tájékozódunk.  
 
Makai Lajos: A soron következő bizottsági ülésen, előzetes egyeztetések után 
részletes határozati javaslattal, új előterjesztésként tárgyalja. 
 
6 igen szavazattal a bizottság a következő ülésen tárgyalja az előterjesztést. 
 
 
3/2009. (II. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság határozata 
 

A bizottság soron következő ülésén, előzetes egyeztetések után részletes 
határozati javaslattal, új előterjesztésként tárgyalja az állatok tartásáról 
szóló 9/1998. (IV. 29.) rendeletének módosítását. 
  
Határidő: folyamatos 
Felelős: Makai Lajos – bizottság elnöke 
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Különfélék 
Tájékoztató a fás szárú növények védelméről szóló 346/2008. (XII. 30.) Korm. 
rendelettel kapcsolatos feladatokról. 
 
Márkus Gábor, képviselő úr megérkezik az ülésre. 
 
Károlyi Zoltán: A kormányrendelet 6. §-ánál kezdődik, ami a várost érinti. A jegyző 
csak az újonnan megalkotott kérelem alapján engedélyezheti a fakivágást, mely 
tudomásom szerint már a honlapon van. Pótlásról az engedélyezettnek kell 
gondoskodni. Célszerű lenne egy bizottságot kialakítani, akik meghatározzák, hogy 
a kivágott fák helyére milyen fát ültessenek a lakók. 
Ehhez kapcsolódik még egy dolog. A magas fákat a 20 kV-os vezetékek alatt tavaly 
az E-ON kivágta. Idén a kisebb feszültségű vezetékek alatt vágja a fákat. Ez kb. 
100-110 fát érint. Csak az indokolt fákat jelöltük kivágásra. Az E-ON segít a fák 
pótlásában és olyan fajokkal pótolna, amelyek a későbbiekben nem jelentenek 
gondot. Kérem a bizottság véleményét, hogy a pótlásra szánt fák kiosztása hogyan 
történjen, illetve az E-ON nem tart igényt a kivágott fákra. Felmerült lehetőségként, 
hogy a kivágott fákból, ami hasznosítható tüzifaként szociális jelleggel kiosztásra 
kerülhetne. Ebben a két kérdésben kérem a véleményeket. 
  
Bíró László: Az E-ON-os fakivágás mikor lesz? 
 
Károlyi Zoltán: 2-3-4 hét. Az E-ON megcsináltatja a kivágást, de csak a saját 
embereivel, mert különben az áramtalanítást meg kell oldani, és ez hátráltatja a 
munkálatokat. Abban egyeztünk meg az E-ON-nal, hogy a kivágott fákat az 
önkormányzat elszállítja, vagy szociális célra használja. Ebben kérem a bizottság 
mihamarabbi döntését, javaslatát. 
 
Dombi Imréné képviselő asszony távozik az ülésről. 
 
Bíró László: Véleményem, engedélyezzük a fák kivágását, szállítsuk el, sorsáról 
pedig döntsünk később. 
 
A bizottság 5 igen szavazattal egyetért. 
 
 
4/2009. (II. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság határozata 
 

Az E-ON által kitermelt fának hasznosítható részét megfelelő módon 
összegyűjtjük, és a későbbiekben döntünk annak hasznosításáról. Az 
ágakat pedig kiszállítjuk a lerakóba (a hulladéklerakó telep). 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Makai Lajos – bizottság elnöke 

 
 
A 2646/15 hrsz-ú ingatlan bérbe adása a „Zöld sziget” Egyesület részére. 
 
Makai Lajos: Utólag kaptuk a 2646/15 hrsz-ú ingatlan bérbe adásáról szóló 
előterjesztést. A bérbe vevő a „Zöld sziget” Egyesület lenne, egyben kéri, hogy a 
területen lévő tavak a jóléti tavakhoz kerüljön. A területet sport és szabadidős 
tevékenységre használnák. Cserébe, rendbe tennék a környezetet. 
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A bizottság 5 igen szavazattal támogatja a terület bérbe adását. 
 
 
5/2009. (II. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság határozata 
 

A bizottság javasolja a 2646/15 hrsz-ú ingatlan a „Zöld sziget” Egyesület 
részére kerüljön ingyenes használatba adásra, 10 éves időtartamra, sport 
és szabadidős tevékenység végzésére. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Makai Lajos – bizottság elnöke 

 
 
Tóth László képviselő úr távozik az ülésről. 
 
 
Bihari Imre: A II., III., IV. dűlőben az utakon nem lehet eljárni, rendbe kellene 
tenni, vagy tetetni. 
 
Bíró László: A sertéstelepnél az út járhatatlan a belógó fasor miatt. A 
tulajdonosnak rendbe kellene tennie. A tárolóból átszivárgások vannak. 
 
Bihari Imre: A Hajnal zugban a földtulajdonosoknak a tudomására kell hozni, hogy 
az utakat ne szántsák fel. Szükség van az utakra. 
 
Makai Lajos: Ha egyéb kérdés, vélemény nem merült fel, akkor a bizottsági ülést 
bezárom, köszönöm a megjelenést. 
 

kmf. 
 
 
 
 

____________________________  ____________________________ 
                   Makai Lajos     Nagy Julianna 
        bizottság elnöke          jegyzőkönyvvezető 

 


